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 الملخص

-2009تهدف الدراسة إلى تحديد الآثار الناجمة عن الصدمات النفطية خلال الفترة            

ودور السياسة النقدية في الجزائر في علاج هذه الآثار، بإعتبار السياسة النقدية في  2019

الجزائر إحدى مكونات السياسة الإقتصادية التي يمكن أن تلعب دورا هاما في التقليص من 

 تلك الآثار، سيما في إقتصاد يعتمد كلية على الريع المتأتي من النفط.. 

إلى أن السياسة النقدية لها دور كبير في التحكم في المستويات  وقد توصلت الدراسة          

المطلوبة من السيولة، بإعتبارها أكثر المتغيرات تأثرا بالصدمات النقدية في الإقتصاد 

الجزائري، كما ساهمت السياسة النقدية أيضا في الجزائر في المحافظة على الإستقرار النقدي 

 الداخلي والخارجي. 

 الإقتصاد الجزائري. -آثار الصدمات النفطية  -: السياسة النقدية في الجزائر فتاحيةالكلمات الم

Abstract 

           The study aims to determine the effects of oil shocks during the period 

2009-2019 and the role of monetary policy in Algeria in treating these effects, 

considering that monetary policy in Algeria is one of the components of the 

economic policy that can play an important role in reducing these effects, especially 

in an economy that depends entirely On the revenue from oil. 

              The study concluded that monetary policy has a significant role in 

controlling the required levels of liquidity, as it is the most variable affected by 

monetary shocks in the Algerian economy, and monetary policy in Algeria also 

contributed to maintaining internal and external monetary stability. 

Key words: Monetary policy in Algeria - The effects of oil shocks - The Algerian 

economy. 


